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 Protokół nr 22/20  
z posiedzenia 

Komisji Finansowo-Gospodarczej 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 9 grudnia 2020 r. 
 

Ad 1. 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
komisji dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopeć. Na statutową liczbę 12 radnych  
w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 11 członków komisji, pozostali dołączyli w czasie 
obrad (radni potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja 
oraz zalogowali się do systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams). Przewodniczący 
stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Finansowo-Gospodarczej 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. Komisja został przeprowadzona w trybie 
określonym w art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z  2020r. poz. 374, z późn. 
zm.), za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams systemu eSesja.  
Obrady rozpoczęto 9 grudnia 2020 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:19 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

1. Andrzej Kopeć -  Przewodniczący komisji 
2. Tomasz Scheller - Wiceprzewodniczący komisji 
3. Grzegorz Chudomięt. 
4.  Ewa Czubek  
5. Wiesław Fąfara 
6. Andrzej Kopacki  
7. Jacek Król, 
8. Adam Oczoś 
9. Fabian Pszon   
10. Ewa Stogniew, 
11. Dominik Szustakiewicz, 
12. Ireneusz Wiśniewski 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  

i społeczno-gospodarczych;  
2. Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej; 
3. Zbigniew Romanowicz – sekretarz Miasta; 
4. Joanna Hariasz – skarbnik Miasta; 
5. Monika Orpel-Śmigielska – kierownik Biura Prawnego; 
6. Agnieszka Zimny-Ilnicka –  kierownik Wydziału Administracyjno-Gospodarczego w 

Kędzierzynie Koźlu; 
7. Beata Kaczyńska-Pogwizd –  kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki w 

Kędzierzynie Koźlu; 
8. Beata Pierzchlewicz –  kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych 

w Kędzierzynie Koźlu; 
9. Teresa Głuszek – kierownik Wydziału Biura Informacji i promocji Miasta; 
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10. Bożena Jankowska –  kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania; 
11. Danuta Ceglarek –  dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie- 

Koźlu; 
12. Ewa Krahl –   dyrektor MZOOiW w Kędzierzynie-Koźlu;   
13. Gabriela Helbin-Golasz –  kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa; 
14. Maja Dobber-Mrożek – kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia; 
15. Józef Muc –  kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego w Kędzierzynie-Koźlu;  
16. Jacek Bednarek –  kierownik Wydziału Informatyki i Ochrony Informacji w Kędzierzynie-

Koźlu ;  
17. Teresa Głuszek –  kierownik Informacji i Promocji Miasta w Kędzierzynie-Koźlu ; 
18. Maciej Barć –  kierownik Wydziału Działalności Gospodarczej w Kędzierzynie Koźlu;  
19. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  

i Planowania Przestrzennego w Kędzierzynie-Koźlu; 
20. Marek Mazurkiewicz –  kierownik Wydziału Zarządzania Drogami w Kędzierzynie-

Koźlu; 
21. Piotr Pabisz –  dyrektor Miejskiego Zakładu Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu, 
22. Stanisław Węgrzyn – dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w 

Kędzierzynie-Koźlu, 
23. Tomasz Radłowski  –  dyrektor Miejskiego Ośrodka, Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie 

Koźlu; 
24. Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie Koźlu; 
25. Aleksy Ptaszyński – komendant Straży Miejskiej w Kędzierzynie-Koźlu;  
26. Piotr Pękala – kierownik Biura Komunikacji Medialnej w Kędzierzynie-Koźlu. 

 
 

Ad 2. 
 Wnioski do porządku obrad. 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 21 z dnia 23 listopada 2020 r. 
4. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2021 w zakresie działania komisji. 
5. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2035. 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego ,,Stara 

Odra”. 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020. 
8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035. 
9. Propozycje planu pracy komisji na 2021 rok.  
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że do porządku obrad komisji wpłynął 
do wprowadzenia projekt uchwał w sprawie ustalenia wykazu wydatków z budżetu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2020.  

 
 Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie: 
 Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad komisji projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wykazu wydatków z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle, których niezrealizowane kwoty nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2020.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Tomasz 
Scheller, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Fabian Pszon 
BRAK GŁOSU (2) 
Grzegorz Chudomięt, Adam Oczoś 
NIEOBECNI (1) 
Ewa Stogniew 
 

 porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 
3. Przyjęcie protokołu nr 21 z dnia 23 listopada 2020 r. 
4. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2021 w zakresie działania komisji. 
5. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2035. 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego ,,Stara 

Odra”. 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020. 
8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035. 
9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków z budżetu 

Gminy Kędzierzyn-Koźle, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2020.  

10. Propozycje planu pracy komisji na 2021 rok.  
11. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
12. Zakończenie obrad. 
 

 Ad 3. 
 Przyjęcie protokołu nr 21 z dnia 23 listopada 2020 r. 
  
 Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że protokół został wysłany wszystkim 

członkom komisji na pocztę elektroniczną oraz został zamieszczony na portalu eSesja.pl.  
Nikt nie zgłosił uwag do protokołu. Zapytał, czy obecnie ktoś zgłasza jakieś zastrzeżenia 
 i uwagi do projektu protokołu nr 21/20. 

 
Mecenas Monika Orpel-Śmigielska poprosiła o poprawę jej wypowiedzi ze strony 12 z prośbą 
o sprostowanie zapisu.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał czy w takim przypadku można poddać pod 
głosowanie protokół. 
 
Mecenas Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że proponuje  poddać pod głosowanie protokół 
wraz ze zgłoszoną prośbą o poprawę zapisów.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie: 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu nr 21 z dnia 23 listopada 2020 r. wraz ze zgłoszoną korektą zapisów. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
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Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam Oczoś, 
Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Grzegorz Chudomięt 
NIEOBECNI (1) 
Ewa Stogniew 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja stosunkiem głosów: 
,,za” – 10, ,,przeciw” – 0, ,,wstrzymujących się” – 1, przyjęła ww. protokół.  
 
Ad 3. 
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2021 wraz z autopoprawką w zakresie 
działania komisji ((zarządzenie, projekt budżetu miasta wraz z załącznikami stanowią 
załączniki do nin. protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosi o wprowadzenie w temacie projektu budżetu 
na rok kolejny Skarbnik Miasta. 
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz udzieliła szczegółowych wyjaśnień.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję. Kolejno zapytał czy prognozuje 
się spadek dochodów bieżących, ponieważ 298 mln zł a planuje się 291 mln zł.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że w  dochodach bieżących jest duży spadek dot. 
500+, na początku tego roku w budżecie zaplanowano 55 mln zł a obecnie na rok 2021 jest 
zaplanowane 48 700 tys. zł. Jest ponad 6 mln zł mniej, stąd taka duża różnica. Również dochody 
z PIT będą mniejsze o 900 tys. zł.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o kwotę długu planowaną na koniec roku oraz 
czy kwota długo kredytu długoterminowego.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że kredyt nie został uruchomiony, lecz jeżeli założy 
się, że kredyt zostanie uruchomiony wtedy zadłużenie będzie w kwocie 135 mln zł.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał gdyby kredyt nie został wykorzystany, to jaka 
kwota niewykorzystanego kredytu będzie miała wpływ na budżet kolejnego roku, czy jest to 
powiązane.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że wtedy może nie być wolnych środków. Również  
na lokacie jest kwota 10 mln zł niewykorzystanych z KKPP. Również na koniec października 
nadwyżka między dochodami bieżącymi a wydatkami było ponad 16 mln zł, lecz nie ma jeszcze 
sprawozdań za listopad.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o omówienie wprowadzonych zadań 
inwestycyjnych. 
 
Artur Maruszczak – I zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej szczegółowo omówił każde wprowadzone zadanie inwestycyjne.  

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o kwotę wpływu ze sprzedaży wyrobów, czego dotyczy. 

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że dot. dochodów ze sprzedaży kanalizacji.  

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o zadania z załącznika nr 8 ochrona dziedzictwa 
kulturowego.  
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Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że zadanie dot. modernizacji fili obozu jenieckiego w Sławięcicach jest 
przygotowane PT.  

Radny Dominik Szustakiewicz dopytał o rozbudowę systemu informacji przestrzennej.  

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że jest to system zewnętrzy w tej chwili do dyspozycji urzędników,  
a planują by system był również dla mieszkańców, jako portal ogólnodostępny, lecz należy 
zakupić modem.  

Radny Dominik Szustakiewicz dopytał o zadanie modernizację cmentarza na Kuźniczce. 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że zaplanowano modernizację starej części cmentarza, alejek. 

Radny Wiesław Fąfara dopytał czy dobrze zrozumiał, że kredyt długoterminowy będzie 
przeznaczony na wolne środki.  

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że informowała wcześniej, że kwota będzie  na 
pokrycie wolnych środków ale zależy to od wykonania dochodów bieżących nad wolnymi 
środkami. Wolne środki mogą powstać z trzech źródeł, na dzień dzisiejszy jest  za wcześnie by 
o tym spekulować.  

Radny Wiesław Fąfara dopytał ponownie o źródło finansowania.  

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że wydatki bieżące są finansowane dochodami 
bieżącymi.  

Radny Wiesław Fąfara zapytał o  zaplanowaną aż 77 mln zł, kwotę podatku od nieruchomości 
uważa, że kwota jest przesadzona. 

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że te dochody są zaplanowane na poziomie tego 
roku, w tym roku planowano też 77 mln zł, lecz do końca października umorzono  
ok. 240 tys. zł. oraz ok. 500 tys. zł zostało rozłożone na raty lub przesunięto do odroczenia.  

Radny Wiesław Fąfara odczytał inne kwoty. 

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że dochody są zaplanowane na poziomie tego roku.  

Radny Wiesław Fąfara zapytał o kwotę 4 500 tys. zł za sprzedaż nieruchomości.  

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że w tym roku zaplanowano też taką kwotę i zostało to zrealizowane. 

Kierownik Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz wyjaśniła, że zaplanowano do sprzedaży działki 
przy ul. Kościelnej i Chełmońskiego, Ciasnej, pod stacjami, 750 tys. zł za zbycie 40 lokali na 
rzecz najemców, sprzedaż 6 pustostanów, 18 działek niezamieszkałych, założony plan 
powinien być wykonany, mimo pandemii inwestycje są realizowane.  

Radny Wiesław Fąfara poprosił o przygotowanie zestawienia wszystkich nieruchomości  
z podaniem powierzchni - jeżeli są to działki i planowanej kwoty ze sprzedaży tej działki.  
 
Kierownik Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz zobowiązała się do przygotowania tego 
zestawienia.  
 
Radny Wiesław Fąfara zapytał o wzrost kwoty wynagrodzenia w stosunku do roku 
poprzedniego, aż o 5 200 tys. zł.  
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Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że  podwyżki dot. zaplanowanych podwyżek 
wynagrodzeń w gminie oraz podwyżek płac nauczycieli oraz przekazania środków na rzecz 
PPK. Kwota wynosi ok. 2 700 tys. zł. 
 
Radny Wiesław Fąfara zapytał czy rozważano zawieszenie realizacji budżetu obywatelskiego 
na 2021 r. jak inne gminy. 
 
Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że były takie rozważania, lecz w przyszłym roku, lecz konsultacje i 
głosowanie będzie w będzie w  sezonie letnim a realizacja i PT zostanie przesunięta na rok 
2022.  
 
Radny Fabian Pszon zapytał o kwotę 10 mln zł tzw. wolnych środków, które otrzymano z 
KKPP a zostaną przeznaczone na finansowanie deficytu, są nie uruchomione lecz mają 
sfinansować deficyt.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że  tak, planują kwotę wolnych środków 10 mln zł, 
będzie przeznaczona na finansowanie deficytu, w tym finansowanie inwestycji.  
 
Radny Fabian Pszon dodał, że pomimo to planuje się zaciągnąć na kwotę 8 mln zł na 
inwestycje. Zapytał z jakiego źródła będą środki na wydatki.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że wolne środki są planowane przy budżecie.  
Na ten rok planowali kwotę ponad 6 mln zł a po zamknięciu roku okazało się, że  mieli do 
dyspozycji aż 24 mln zł wolnych środków. W 2019 r. było 14 mln zł, a w 2018 r. było  19 mln 
zł. Obecnie ostrożnie planują, że będzie 10 mln zł, jeżeli będzie więcej pieniędzy można będzie 
je przeznaczyć na inne zadania, a jeżeli będzie mniej należy zwiększyć kredyt lub zmniejszać 
zadania. Zawsze wolnych środków było dużo więcej niż planowali.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć podsumował, że wolne środki są przychodami, 
natomiast z przychodów nie można finansować wydatków bieżących, nie można ponad 
dochody bieżące.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że można finansować wydatki bieżące lecz do 
granicy dochodów bieżących. Jeżeli jest nadwyżka 2 mln zł, a w kolejnym roku można podnieść 
wydatki bieżące, o te 2 mln zł z przychodów, bo wtedy zrównają się z dochodami.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć wyjaśnił, że powstanie wtedy margines finansowania 
dodatków bieżących kredytem, jest zależny do tego jak duża różnica jest między dochodami  
a wydatkami bieżącymi.  
 
Radny Fabian Pszon zapytał czy to oznacza, że w ramach tych wolnych środków, które zostaną 
z końcem roku, można podjąć decyzje czy zaciągać kredyty, czy przeznaczyć środki na 
inwestycje.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że w grudniu jest najwięcej płatności i na pewno 
kredyt zostanie uruchomiony, ale nie umie określić w jakim stopniu.  
 
Radny Fabian Pszon dodał, że uważa że wpływy z PIT i CIT mogą być niższe w przyszłym 
roku.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że w takim przypadku będą rezygnować z 
wydatków.  
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Radny Wiesław Fąfara zapytał czy deficyt w przyszłym roku zostanie pokryty z kredytów i 
wolnych środków. A przychody planuje się na 29 mln zł.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że tak.  
 
Radny Wiesław Fąfara zaproponował, aby w tym skoro posiadamy wolne środki  w kwocie 10 
mln zł, zrezygnować  z kredytu w kwocie 9 mln zł, a wolnymi środkami spłacać kredyt 
i zaoszczędzić na zadaniach inwestycyjnych i poświęcić na  spłatę długów. Gdyż zadłużenie 
jest w wysokości 145 mln z dochody w kwocie 300 mln zł, to praktycznie jesteśmy w połowie. 
Przewodniczący Andrzej Kopeć tą sytuację wskazywał już w przyszłym roku.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć wyjaśnił, że faktycznie różnica pomiędzy wydatkami 
bieżącymi a dochodami jest coraz mniejsza. Posiada informację, że na koniec roku uda się 
zrealizować większą nadwyżkę dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi. Należy 
patrzeć na finanse w sposób ostrożny.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że tak myśli, ale nie zna dokładnych kwot na koniec 
listopada. 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć dodał, że on w sposób ostrożny pochodzi do 
konstruowania budżetu. Trudno mu powiedzieć jak za kilka lat będzie wyglądała sprawa 
finansowa i kto wyjdzie lepiej czy ten który kredyty zaciąga, czy ten kto oszczędza. Rozsądek 
nakazuje ograniczanie długu.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o rejestru umów MOK, poprosił uzupełnienie 
zapisów od stycznia do października, zapytał o koncert w formie internetowej, zapytał czy było 
to wydarzenie płatne w jakiej kwocie, czy planuje się kolejne takie wydarzenia.  
 
Dyrektor MOK Piotr Gabrysz wyjaśnił, że MOK stara się mimo pandemii realizować zadania 
statutowe, koncert z transmisją na żywo był dla widzów bezpłatny lecz artyści otrzymali 
symboliczne kwoty np. zwrot za paliwo. Poinformował, że MOK planuje kolejne koncerty dla 
mieszkańców, które będą transmitowane przez Facebook.  
 
Radny Dominik Szustakiewicz odniósł się do wypowiedzi radnego Wiesława Fąfary w temacie 
wolnych środków które przechodzą na kolejny rok w 100%  procentach popiera wypowiedź 
radnego, on również informował o tym gównie już 2 lata temu na początku kadencji, w jego 
ocenie te środki powinny zostać przeznaczone na pokrycie kredytów. Kolejno zapytał o kwotę 
660 000,00 zł dot. pozostałych wydatków. 
 
Skarbnik  miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że z tej kwoty będzie przez gminę ponoszona opłata 
do Czystego  Regionu, w tę kwotę wchodzą opłaty na rzecz  wszystkich stowarzyszeń w których 
gmina jest członkiem. 
 
Radny Jacek Król zapytał o zapowiedzi dotyczące zmiany przepisów, zapytał o ogólnopolską 
akcję samorządową niegodzenia się z planami zmian rządów dotyczących podziału dochodów 
z podatku PIT, w ramach tego okazywania niezadowolenia, że zabiera się pieniądze 
samorządom, nie zabierając im zadań. Niektóre samorządy na terenie Polski podjęły akcję 
dotyczącą wyłączenia w nocy oświetlenia. 
 
Skarbnik  Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że spotkała się z taką akcją przez tę akcję 
samorządy proszą bądź rozmawiają z rządem, aby rząd podniósł udziały gmin w PIT,  które 
trwają już od paru lat. Lecz strona rządowa ma swoje inne stanowisko oficjalnie w projekcie 
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uchwały budżetowej ten zapis, iż PIT dla gmin w stosunku do roku 2021 do 2020 r. wzrósł o 
0,07 więc nastąpił wzrost. Na poziomie tego roku została określona kwota PIT-u która jest 
mniejsza w stosunku do tego roku, minister dokonuje wyliczeń  na poziomie wszystkich gmin 
w całej Polsce. 
 
Radny Jacek Król zapytał o wydaną kwotę na rekompensatę na rzecz  MZK narastająco, jaka  
jest to kwota. 
 
Maciej Barć kierownik Działalności Gospodarczej wyjaśnił, że jest to kwota ponad 10 mln. zł 
na koniec listopada, w grudniu kwota wyniesie 700 tys. zł za cały rok będzie to kwota ponad 
11 milionów złotych.  
 
Radny Jacek Król wyjaśnił, że w związku z pandemią, zmniejszyła się sprzedaż biletów, udział 
MZK spada, istniejące ograniczenia spowodowały, że należało wysłać dodatkowe autobusy, 
tabory, co generuje większe koszty lecz nie zwiększyło przychodów. Zapytał czy zaplanowana 
kwota wystarczy. 
 
Skarbnik  Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że zaplanowano 9 mln zł, lecz planują przekazać 
kwotę ponad 10 mln zł, w październiku zwiększyli rekompensatę, ponieważ bilety nie 
sprzedawały się, w trakcie roku będą obserwować tę sytuację.   
 
Radny Jacek Król zapytał czy w budżecie są środki na inwestycje na rzecz MZK.  
 
Skarbnik  Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że nie. 
 
Radny Jacek Król zapytał czy i w jakiej wysokości planuje się wpływy z dywidendy. 
 
Skarbnik  Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że planują 300 tys. zł, w tym roku wpływy też były 
na takim poziomie.  
 
Mecenas Monika Orpel-Smigielska wyjaśniła zasady głosowania.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie : 
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2021  
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa 
Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 
PRZECIW (3) 
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 
,,za” – 7, ,,przeciw” – 3, ,,wstrzymujących się” – 2, pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 
miasta na rok 2021. 
 
Radny Jacek Król dopytał o wartość jaką gmina przeznaczyła na zadanie inwestycyjne dot. 
budowy przystani.  
Artur Maruszczak – I zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że udzieli odpowiedzi w czasie sesji, nikt nie przekazał mu tego 
pytania.    
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Kolejno przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie : 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawka do budżetu miasta na rok 2021 .  
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa 
Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 
PRZECIW (3) 
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 
,,za” – 7, ,,przeciw” – 3, ,,wstrzymujących się” – 2, pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę  
do projekt budżetu miasta na rok 2021. 
 
Ad 4. 
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2035 (projekt 
uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję w sprawie. Nikt nie zgłosił się do 
dyskusji, wobec powyższego przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2035. 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa 
Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 
PRZECIW (3) 
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 
,,za” – 7, ,,przeciw” – 3, ,,wstrzymujących się” – 2, pozytywnie zaopiniowała projekt 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2035. 
 
Przewodniczący o godz. 17:40 ogłosił 10 minut przerwy. 
Po przerwie. 
  
Ad 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego ,,Stara 
Odra” (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie. 
 
Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że Prezydent Miasta wnosi o objęcie ochroną prawną w formie użytku 
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ekologicznego terenu starorzecza rzeki Odry oraz gruntów je okalających w obrębie  
zaproponowała obszar ok. 26 ha na ustanowienie użytku ekologicznego, dla którego 
opracowano plan ochrony. Ochroną zostają objęte siedliska ptaków roślin, siedliska, lasy 
łęgowe.   
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję w sprawie. 
 
Radny Grzegorz Chudomięt zapytał dlaczego właśnie ten obszar został objęty ochroną.  
 
Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że ten obszar jest warty ochrony, ten temat był podnoszony od lat przez 
organizacje ekologiczne oraz mieszkańców.  
 
Radny Grzegorz Chudomięt dodał, że teren obecnie budowanej obwodnicy wygada ciekawie i 
był warty objęcia ochroną, a budowała wału i mostu spowodowały uszczuplenie terenu 
chronionego.  
 
Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że obwodnica jest budowana poza terenem chronionym, aby uzyskać 
środki na bioróżnorodność powstała realizacja tego programu.  
 
Radny Grzegorz Chudomięt zapytał o możliwość wędkowania na tym terenie, ze względu na 
śmieci pozostawiane przez wędkarzy.  
 
Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że ten problem dot. wędkarzy jest niezależny od miasta. Będą 
dyscyplinować osoby które śmiecą. 
 
Radny Wiesław Fąfara zapytał czy ten teren po objęciu ochroną zostanie wyłączony  
z inwestycji. Wskazał że bardzo ciekawy teren na terenie miasta jest za i koło stoczni.  
 
Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że będą obowiązywały zapisy zgodnie z planem przestrzennego 
zagospodarowania, nie ma tam możliwości wykonywania inwestycji, zabudowy, usług.  
Prezydent zobowiązał się do przeanalizowania działań na obszarze koło stoczni.  
 
Radny Ireneusz Wiśniewski wskazał, aby przy korycie starej Odry można zrobić przystań dla 
łodzi, wskazał brak na terenie miasta pola namiotowego, pola campingowego ale to wymaga 
ingerencji np. przeprowadzenie linii energetycznej. Zapytał czy ten program jest finansowany 
ze środków europejskich i czy wskazany jest czas utrzymania tego terenu jako użytku 
ekologicznego.  
 
Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że trwałość projektu został dostosowany i w tym okresie trwałości 
powinien użytek ekologiczny powinien funkcjonować.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie: 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego „Stara 
Odra”. 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
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Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz 
Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Wiesław Fąfara, Jacek Król, Fabian Pszon 
BRAK GŁOSU (1) 
Dominik Szustakiewicz 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 
,,za” – 8, ,,wstrzymujących się” – 3, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
ustanowienia użytku ekologicznego ,,Stara Odra”. 
 
Ad 6. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020 wraz  
z autopoprawką (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosi o wprowadzenie w temacie projektu budżetu 
na rok kolejny przez Skarbnik Miasta. 
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz udzieliła szczegółowych wyjaśnień ta uchwała porządkuje 
kwestie dochodowe. Wskazała, że gmina otrzymana subwencję dla nauczycieli oraz na zakup 
sprzętu.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję w sprawie. Nikt nie zgłosił się do 
dyskusji, wobec powyższego przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020 wraz z 
autopoprawką. 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa 
Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 
PRZECIW (2) 
Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Wiesław Fąfara 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 
,,za” – 7, ,,przeciw” – 2, ,,wstrzymujących się” – 2, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020 wraz z autopoprawką. 
 
Ad 7. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2020-2035 (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. 
protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosi o wprowadzenie w temacie projektu budżetu 
na rok kolejny przez Skarbnik Miasta. 
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Skarbnik Miasta Joanna Hariasz udzieliła szczegółowych wyjaśnień, na wniosek dyrektor 
MOPS wprowadza się zadania do budżetu dot. opłat bieżących oraz dot. opłat za energię.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie: 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2020-2035.  
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa 
Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 
PRZECIW (3) 
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 
,,za” – 7, ,,przeciw” – 3,,wstrzymujących się” – 2, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035. 
 
Ad 8. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków z budżetu 
Gminy Kędzierzyn-Koźle, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2020 (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosi o wprowadzenie w temacie skarbnik miasta. 
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz udzieliła szczegółowych wyjaśnień, uchwała dotyczy zadań 
dla których wnioski miały być zrealizowane do końca roku lecz z pewnych względów nie 
zostaną zrealizowane lub trwają dłużej np. uzgodnienia z innymi instytucjami lub pandemią, 
proponuje się środki przenieść na wyodrębnione konto i zrealizować je w przyszłym roku ze 
tej uchwały.  
 
Radny Wiesław Fąfara zapytał o punkt 7 dot. holowania i utylizacji pojazdów mechanicznych, 
co jest powodem przesunięcia aż do czerwca 2021 r.  
 
Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że zgodnie z prawem środki mają być zrealizowane 
do końca czerwca, dlatego wszystkie te zadania ujęto w tym terminie, nie jest określony termin 
płatności. Tym zdaniem zajmuje się straż miejska, niej jest podane do kiedy utylizacja tych 
pojazdów będzie zrealizowana. Zobowiązała się do przekazania tej informacji na Sesji.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie: 
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków z budżetu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2020.  
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa 
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Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 
PRZECIW (1) 
Grzegorz Chudomięt 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Wiesław Fąfara, Jacek Król 
BRAK GŁOSU (1) 
Ewa Czubek  
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 
,,za” – 8, ,,przeciw” – 1,,wstrzymujących się” – 2, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle, których 
niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020. 
 
Ad 10. 
Propozycje planu pracy komisji na 2021 rok. 
 
Przewodniczący poprosił o przesyłanie propozycji do planu pracy na 2021 r.  
 
Ad 11. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Radny Wiesław Fąfara poinformował, że na prośbę mieszkańca zgłasza temat naprawy 
uszkodzonego chodnika z kostki przy bulwarze pomiędzy mostem a obeliskiem, tj. wzdłuż 
Odry na wysokości Jacht Klubu ,,Szkwał”.  
 
Składa również zapytanie w formie interpelacji prosi o odpowiedź na piśmie:      
,,Jaki jest zakres firm, które mają umowę na sprzątanie terenów zielonych,  
chodzi o sprzątanie parku, czy liście które blokują na wiosnę rośnięcie trawy, mają być 
zdmuchane z chodnika w pasie pół metra, czy mają być zebrane i wywiezione z parku, z 
terenów zielonych”. 
  
Kolejny termin komisji został ustalony na 25 stycznia 2021 r. (poniedziałek) o godz. 16:00. 
 
Ad 10.  
Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć, podziękował za aktywne uczestnictwo  
w posiedzeniu komisji, po czym zakończył obrady o godz. 18:19. 
 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 
 

ANDRZEJ KOPEĆ (-) 
 

Protokołowała 
A. Dworaczek 

 
 
 
 
 
 
 


